
 
 

Zadeva: Zapisnik 65. redne seje 

Seja je preko zooma potekala v torek, 16.4.2024, med 17. in 18. uro po naslednjem dnevnem redu: 

1. Tekoče o posvetovalnem referendumu; 

2. Informacija o 7. Poročilu PSCN vladi o poteku projekta 2TDK; 

3. Informacija o tekočih aktivnostih; 

4. Razno. 

 

Ad 1) o posvetovalnem referendumu; 

Predsedujoči je prisotne seznanil s potekom sestanka, ki je potekal 15. 4. 2024 v prostorih vlade (pogrešali 

smo poročilo C. Ribičiča). Sestanek je bil namenjen ugotovitvi, kaj predstavniki CD menijo o predlogu 

stranke Svoboda DZ, da se skupaj z volitvami evropskih poslancev organizira posvetovalni referendum o 

dopolnitvi sedanjega zakona o volitvah v DZ (ZVDZ) z uvedbo »preferenčnega glasu«. Vabljenih je bilo 

okoli 15 subjektov CD in neparlamentarnih strank, sestanka se je udeležilo 8 predstavnikov. Sestanek je v 

svojem znanem slogu vodila gospa Maša Kociper, ki je vseskozi jasno kazala, da je sestanek sklican zgolj 

pro forma (ker tako mora biti), da pa so (njeni) zaključki jasni vnaprej. K temu sodi tudi njena odločitev, 

da zapisnika sestanka ne bo, ker se ji zdi to, kot se je izrazila, odvečno delo (!).    

Na sestanku je vseskozi prevladovala zahteva, da je treba preferenčni glas razumeti kot »absolutni in 

obvezni« ter ga dopolniti z uveljavitvijo domicila kandidatov. Poudarjeno je bilo, da o sistemu volitev 

odločajo državljani, ne politične stranke (česar ona ne sprejema). Hkrati pa je bilo jasno, da njeno 

upočasnjeno delovanje onemogoča, da bi do resnejših sprememb zakona prišlo v tem mandatu – za 

pripravo vprašalnika je lansko leto potrebovala šest mesecev, nato ga je razposlala v času poletnih 

počitnic. 

Po daljši razpravi je bilo dogovorjeno, da se vendarle pripravi kratka izjava (osnutek pripravi Pintar) o naših 

stališčih in posreduje  odgovornim in javnosti. (Pripomba: ob pripravi tega zapisnika je bil dogovor že 

sproveden). 

Ad 2) Poročilo PSCN o projektu 2TDK; 

Ker je bilo 7. Poročilo PSCN vladi posredovano članom prepozno, da bi se lahko seznanili z njim, se 

razprava o tem Poročilu prenaša na eno naslednjih sej. V razpravi je bilo ocenjeno, da je tudi ta projekt 

tarča apetitov številnih nelegitimnih združb, zato je uspešno delo PSCN zelo pomembno. Dogovorjeno je 

bilo, da se Ministrici gospe Bratušek ponovno pošlje predlog, da se podobni sveti CD za spremljanje in 

nadzor izvajanja podobnih projektov (dogovor že uresničen). Je pa verjetno to sizifovo delo, saj se je v 
Sloveniji že pred leti ponovno (kot za časa Zidarja) oblikovala gradbena hobotnica z novimi botri, ki 

povezuje glavne akterje od načrtovalcev projektov (najmočnejša načrtovalna firma je DRI), prek glavnih 

izvajalcev (javnih in zasebnih gradbenih družb) do merodajnih političnih odločevalcev na ministrstvih in v 

političnih strankah. Gospodarska škoda tega veriženja, ki vsebuje izsiljevanje, grožnje in korupcijo, je 

enormna – strokovnjaki ocenjujejo, da vsaj 3 ali celo 5 milijard evrov letno. Rešitev je edinole v spremembi 

volilnega sistema, ki bi omogočil resetiranje obstoječe politične nomenklature, ki zdaj ne dovoli preiskav 

in sodnega saniranja. 

Ad 3) o tekočih aktivnostih; 

Sekretar je prisotne seznanil, da smo v tem času poslali pismo Levici in predlagali razgovor o načrtovanem 

referendumu, ter čestitko g. M. Hanu ob izvolitvi z najavo, da bomo v naslednjih dneh, ko se volilna vročica 

poleže, predlagali enak pogovor. 

Ad 4) Posebnih predlogov in pobud ni bilo. 

Zapisnik pripravil Emil Milan Pintar 


